
17. mai-tale av Jelena Budesa 

Gratulerer med dagen til alle dere flotte herøyfjeringer og dere som kanskje besøker denne fine 

kommunen vår !  For en ære det er for meg å få lov til å holde årets 17.mai-tale! I tillegg er det en 

glede for oss alle å samles etter to år uten ordentlig 17. mai-feiring.  

Jeg heter Jelena Budesa og har jobbet i nesten 10 år i Herøy Frivilligsentral. Jeg kommer opprinnelig 

fra Serbia. Et år på Folkehøyskole gjorde at jeg ble forelsket i Norge for alltid. Det at jeg til slutt 

havnet på Helgeland skyldes ikke den vakre naturen eller det fantastiske klimaet. Det skyldes ene og 

alene nettverket av venner, familie, naboer, arbeidskollegaer og ikke minst alle de som sier ja, de 

som bidrar, de som gjør at mine arbeidsoppgaver blir lette å gjennomføre. 

Man kan ikke holde en 17. mai-tale  uten å nevne grunnloven. Den er et fundament med lover og 

regler som sikrer oss rettigheter, frihet og velstand. Alt dette er slettes ikke en selvfølge. Og vi føler vi 

alle på hvor sårbart dette er akkurat nå. Jeg har selv opplevd noe av den usikkerheten og jeg håper 

inderlig at færrest mulig mennesker i verden opplever den. Dere, og jeg våger å si vi, skal og bør være 

stolte over den måten vi feirer vår nasjonal dag på. Barnetoget gjør dagen til noe spesielt, stort og 

enestående.  

En nasjon er ikke bare lover og regler. Det er viktig hvordan vi er mot hverandre og hva vi gjør for 

hverandre.  Det er dere, det er folket som skaper et trygt og godt samfunn blant annet gjennom 

frivillig arbeid.  Året 2022 er erklært som frivillighetens år. Det skal markeres over hele landet. En av 

aktivitetene som landets frivilligsentraler har hovedansvar for , er et Sykkelløp. Det starter i Nordkap 

og avsluttes i Arendal. Vi er så heldige å få dem innom Herøy den 2.juni. Legg merke til dem når de 

sykler forbi. Kanskje dere kan heie litt på dem.  

Frivillig arbeid er i slekt med dugnadsarbeid. Dugnad er nedfelt i den norske folkesjela. Vi har lært 

dugnadsånden av tidligere generasjoner. For at den skal bestå , må den pleies med stor kjærlighet. 

De voksnes oppførsel blir lagt merke til av barna . Det er vi som er deres forbilder og som har 

ansvaret for å oppdra neste generasjon. Det er ikke skolen eller andre som har hovedansvaret. Det er 

oss foreldre. Det at dugnadsånden består vil være med på å prege samfunnet i framtiden. Forskingen 

viser at dugnadsånden dessverre går ned. Det er blitt vanlig å kjøpe seg ut av felles oppgaver. Her på 

Herøy er vi fortsatt flinke. Men vi som jobber direkte med frivillighet, frivilligsentral, idrettslaget, 

Husflidslaget, ….. og flere lag på Herøy, merker tendensen.  

En av hovedoppgavene til Herøy Frivilligsentral er å ta imot og tilrettelegge for alle tilflyttere til 

kommunen. Det gjelder de som kommer fra Oslo, Ukraina, Syria, Litauen og de som har vokst opp her 

og heldigvis velger å flytte tilbake.  

Innvandrere eller som gruppen nå blir kalt «Krysskulturelle»  er de som oftest er mest sårbare i en ny 

og fremmed kultur. Derfor bør vi ta ekstra vare på dem. Derfor trenger vi som jobber med det alles 

hjelp. Vi klarer det ikke uten dere. Vi trenger folk. Vi trenger hver eneste person som er bosatt her og 

som flytter hit. Ikke vær redd . Det trenger ikke å være mye og altoppslukende. Slå av en prat i 

butikken. Vis interesse. Alle ønsker å bli sett. Jeg vet, jeg har erfart at dere herøyfjerdinger har et 

stort hjerte.  

Ønsker dere av hele MITT hjerte en fortsatt strålende feiring . 

Tusen takk for meg.  


